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Teodorovici catre Asociatia Comunelor: Puteti lansa achizitii, fara sursa finantarii,

prin clauza suspensiva

Ministrul interimar al Dezvoltarii Regionale si Administratiei Publice, Eugen Teodorovici, le-a recomandat

luni membrilor Asociatiei Comunelor din România sa lanseze achizitii publice, chiar daca nu au sursa de

finantare identificata, folosind clauza suspensiva, astfel încât comunele sa economiseasca timp. 

"Vizavi de MDRAP (Ministerul Dezvoltarii Regionale si Administratiei Publice, n.red.), o sa primiti doua scrisori

din partea MDRAP. Prima se refera la lansarea de orice licitatie, chiar si cea pentru care nu aveti sursa de

finantare. Va indicam în acea scrisoare inclusiv modelul de clauza suspensiva, adica puteti lansa o achizitie de ce

doriti dumneavoastra, neavând sursa de finantare, punând acea clauza în documentatia de atribuire, clauza care

spune ca veti semna contractul atunci când veti avea sursa de finantare. Ca sa economisim timp, proceduri,

evaluari, nu stati pâna când identificati sursa de finantare", a afirmat Teodorovici.

Ministrul Dezvoltarii a amintit, referitor la legea achizitiilor publice, ca nu mai exista obligativitatea avizarii de

catre Agentia Nationala de Achizitii Publice (ANAP) a documentatiilor întocmite de primariile comunelor.

"A doua chestiune este despre legea de achizitii publice: Ordonanta 114 a scos practic de la Agentia Nationala de

Achizitii Publice acea obligativitate de a avea un control pe documentatia de atribuire înainte sa o lansati. Deci, pe

fondurile europene, doar AM-urile ramân responsabile, deci ANAP nu mai da nici un fel de aviz ex-ante pe

documentatie, iar al doilea lucru important e ca nu e obligatorie avizarea de catre ANAP a documentatiilor pe care

dvs. le aprobati. Se face numai voluntar, în limita a 5% din întregul numar de proceduri la nivel national. Cu alte

cuvinte: faceti-va documentatia, lansati-o frumos în SEAP, fara orice alt aviz, si punct. Deci este o masura care sa

urgenteze foarte mult partea de achizitii publice", a declarat Teodorovici.

Ministrul Dezvoltarii le-a recomandat reprezentantilor comunelor sa fie mai agresivi, dând exemplul Asociatiei

Municipiilor din România.

"Va rog sa fiti mult mai activi si mai incisivi, mai agresivi, în sensul bun, atunci când va sustineti nevoile

comunitatilor voastre, pentru ca dânsii (Asociatia Municipiilor din România, n.red) au venit cu 30 de primari de

municipii, spunând ca insulele de dezvoltare din România sunt doar acele 102 municipii care conteaza. Nu vrea sa

bag zâzanie, dar aceasta abordare nu este corecta", a precizat Teodorovici.

Acesta a sustinut ca Guvernul intentioneaza sa împarta banii publici prioritar, dar echilibrat, catre comunitatile "cu

nevoi".

"Noi ca Guvern trebuie sa avem acea logica de a împarti în mod corect resursa financiara catre comunitatile acestei

tari, în special catre cele care au nevoi, pentru a putea sa reducem acel decalaj între comunitatea simpla, de la baza,

de unde pleaca toti, si desigur, echilibrat, vizavi de celelalte comunitati la nivelul tarii - orase, municipii si judete.

În final, cu sprijinul coalitiei de guvernare, de aceasta data s-a pus accent pe partea de comune. Este singura unitate

administrativ teritoriala care are un minim de 1000 de lei pe locuitor si nu mai putin de 2 milioane, dar asta nu este

tot, pentru ca si Consiliile Judetene au avut o alta împartire decât pâna astazi. Dincolo de cei 15% alocati în mod

direct catre consiliile judetene, cu 450 de lei pe locuitor, este si acel fond de 7,5% în mod direct, dar nu împartiti

pe baza unei formule, ci împartita acea suma la 41 de judete si distribuita suma în mod egal între judete. Este poate

prima oara când acest principiu al solidaritatii prinde într-adevar contur, si în acest fel, judete care aveau 7

milioane, 9 milioane, primesc undeva la 28,4 milioane de lei la nivel de judet pe acel fond", a declarat

Teodorovici.
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Ministrul interimar al Dezvoltarii a amintit ca judetele mai sarace vor primi mai multi bani pentru reabilitarea

retelei rutiere.

"De asemenea, si drumurile judetene au primit o alocare mai mare, de 600 milioane de lei, si s-a schimbat si

formula de alocare, adica 70-30, unde 30 este lungimea drumului si 70 este puterea financiara a acelui judet, astfel

încât judetele mai putin potente financiar îsi vor primi sume mai mari pentru a îsi putea reabilita si întretine reteaua

de drumuri", a mentionat Teodorovici.
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